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Svar på spørgsmål fra Heidi Bank (V) stillet den 26. april 2021.  

Spørgsmål nr. 481: 

”Er der eksempler på, at staten har sænket huslejen for lejere under coronakrisen?” 

Svar: 

Indenrigs- og Boligministeriet har indledningsvist hørt Bygningsstyrelsen, om de er 

bekendt med tilfælde, hvor staten har sænket huslejen for lejere under coronakrisen. 

Bygningsstyrelsen oplyser følgende, som vedrører udlejning til private:  

”Bygningsstyrelsen har ikke ydet lejerabat som følge af coronakrisen. For at tilgodese 

lejere, der har haft likviditetsproblemer, har styrelsen med virkning i perioden 9. 

marts – 9. juni 2020 ikke foretaget huslejeinkasso ved lejers forsinkede eller 

manglende betaling af huslejekrav med henblik på at udvise fleksibilitet i den 

dagældende usikre økonomiske situation. I den efterfølgende periode er der indgået få 

afdragsordninger, mens Bygningsstyrelsen ikke har sendt private debitorer til 

Gældsstyrelsen.” 

Bygningsstyrelsen har samtidigt oplyst, at der findes andre statslige udlejere end 

Bygningsstyrelsen. Indenrigs- og Boligministeriet vil på denne baggrund undersøge, 

om der blandt disse findes eksempler på, at staten har sænket huslejen for lejere som 

følge af coronakrisen. Herefter vil jeg vende tilbage med opfølgende oplysninger til 

svar på ERU alm. del – spm. 481.  
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